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PROTOKÓŁ nr XXVII/13   
 
z XXVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 24 września 2013 roku w godz.  
od 1505 – 1600 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Mickiewicza 5. 
 
 XXVII sesja Rady Miejskiej Żerkowa została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity z 2013 r., poz. 594). 
W sesji uczestniczyło: 12 radnych na ogólny stan radnych 15. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: Wincenty Bogaczyk; Wojciech Raś; Janusz Szóstek 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1.  
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1) Sołtysi Gminy Żerków  
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
oraz 
2. Jacek Jędraszczyk   - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków 
3. Bronisława Rogacka    - Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Michał Surma    - Sekretarz Gminy, 
5. Zbigniew Kuzdżał   - członek Zarządu Powiatu Jarocińskiego, 
6. Zygmunt Meisnerowski  - radny Rady Powiatu Jarocińskiego, 
7. Danuta Wilak    - dyrektor SP w Dobieszczyźnie 
8. Przedstawiciele mediów:  - „Gazeta Jarocińska”, „Życie Jarocina” 
 

Porządek obrad XXVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przekazano radnym  
w dniu 17 września 2013 roku na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa. 

 
Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Pan Grzegorz Andraszak o godz. 1505 otworzył 
XXVII sesję Rady Miejskiej i przeprosił za opóźnienie z uwagi na przedłużone posiedzenie 
komisji Rady. Powitał Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, Skarbnika Gminy, Sekretarza Gminy, 
radnych powiatowych, radnych Rady Miejskiej  Żerkowa, sołtysów oraz przedstawicieli lokalnych 
gazet i pracowników Urzędu. 

 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczyło 12 radnych, a zatem Rada jest władna 
podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodniczący udzielił głosu radnej Barbarze Królak. 
Radna Barbara Królak – złożyła podziękowanie imieniu mieszkańców Przybysławia, radnym 
powiatowym reprezentujących gminę Żerków, a szczególności panom Kasprowi Ekertowi  
i Zbigniewowi Kuzdżałowi za pomoc w wybudowaniu chodnika oraz panu Burmistrzowi,  
Dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych i sołtysowi panu Czesławowi Jackowskiemu. Radna  
w ramach wdzięczności przekazując symboliczny kwiatek panu Zbigniewowi Kuzdżałowi 
zaznaczyła, że ma stanąć na sali sesyjnej w jarocińskim ratuszu i przypominać  
o inwestycjach w gminie Żerków – również tych jeszcze nie wykonanych. 
Radny powiatowy Zbigniew Kuzdżał – zabierając głos podkreślił, że otrzymany kwiat niech 
będzie symbolem dobrej współpracy Rady Miejskiej z Radą Powiatu Jarocińskiego i obiecał, że 
przekaże kwiat na ręce Przewodniczącego Rady Powiatu Jarocińskiego. 

 
Punkt 3 – Przedstawienie porządku obrad sesji. 
Przewodniczący przedłożył propozycję porządku obrad XXVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 
w następujący brzmieniu: 
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1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokółu z obrad XXVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.  
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy Żerków, 

2) przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 
opiekunami działającymi na terenie gminy Żerków w zakresie warunków i jakości 
świadczonej opieki, 

3) o zmianie uchwały w sprawie określenia  wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości zamieszkałych, na których powstają odpady komunalne z terenu 
Gminy Żerków, terminu i miejsca składania deklaracji, 

4) wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Jarocińskiemu 
w roku 2014, 

5) sprzedaży  nieruchomości w Żerkowie, 
6) rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszonego interesu prawnego poprzez 

podjęcie uchwały Nr XXV/166/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 czerwca 
2013r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Gminnego Zespołu 
Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Żerkowie, 

7) wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania i wdrażania Planu gospodarki 
niskoemisyjnej, 

8) wprowadzenia zmian do budżetu na 2013 rok. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne głosy, wnioski i komunikaty. 
10. Zamknięcie obrad sesji. 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli jednogłośnie: 12 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” powyższy porządek obrad. 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

 
Punkt 4 – Przyjęcie protokołu z obrad XXVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Protokół z XXVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 12 głosów „za” przy  
12 radnych na sali obrad. 
Protokół z obrad XXVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 27 sierpnia 2013 r. został 
wyłożony do wglądu na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady dniu 17 września 2013 roku 
oraz  przed obradami sesji i biurze Rady Miejskiej. 

 
Punkt 5 – Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Zdzisław Paluszkiewicz – zapytał w jakim czasie pan Burmistrz planuje ogłosić wybory 
sołtysa w Brzóstkowie? 
Radna Maria Sołtysiak zwróciła się z pytaniem, czy coś wiadomo w sprawie oświetlenia na 
Urbanowie, czy jest możliwe aby do jesieni zadanie zostało zrealizowane?   
Przewodniczący – przedstawił interpelację swoją i radnego Roberta Rogackiego dotyczącą 
możliwości zainstalowania ławeczek przy budynku Gimnazjum w Żerkowie z przeznaczeniem dla 
uczniów oczekujących na dowozy. Uzasadniając, że obecna ilość ławek jest niewystarczająca. 
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Przewodniczący - złożył wniosek o oświetlenie przejścia z ulicy Ogrodowej do ulicy Cmentarnej. 
Uważał, że na przejściu jest bardzo ciemno i niebezpiecznie, kiedyś była jedna lampa teraz nie ma 
nic, a dzieci korzystające z przejścia, kończą późno zajęcia. 
 
Punkt 6 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Rady na podstawie materiałów opracowanych dla 
radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Punkt 7 – Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

 
1) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie gminy Żerków, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Przewodniczący nadmienił, 
że „Regulamin” szczegółowo omówiono na posiedzeniach komisji stałych Rady, przypomniał, że 
jego zapisy dotyczą sposobu ustalenia wysokości stypendium, formy i trybu udzielania stypendium 
oraz trybu i sposobu udzielania zasiłku szkolnego uczniowi znajdującemu się przejściowo  
w trudnej sytuacji materialnej.   
Przewodniczący – zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś wątpliwości, co do treści „Regulaminu” 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 12 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw, 0  głosów „wstrzymujących” się w obecności 12 radnych na sali w trakcie 
głosowania. 
Uchwała Nr XXVII/172/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 września 2013 r. w sprawie 
regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie gminy Żerków, stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

2) przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 
opiekunami działającymi na terenie gminy Żerków w zakresie warunków  
i jakości świadczonej opieki, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 12 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw, 0  głosów „wstrzymujących” się w obecności 12 radnych na sali w trakcie 
głosowania. 
Uchwała Nr XXVII/173/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 września 2013 r. w sprawie 
przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami 
działającymi na terenie gminy Żerków w zakresie warunków i jakości świadczonej opieki, stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 
 

3) o zmianie uchwały w sprawie określenia  wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości zamieszkałych, na których powstają odpady komunalne 
z terenu Gminy Żerków, terminu i miejsca składania deklaracji, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Wyjaśnił, że projekt uchwały 
dotyczy kosmetycznych zmian dotyczących właścicieli nieruchomości,  na których powstają 
odpady komunalne, aby nie musieli corocznie składać deklaracji tylko w przypadku zaistnienia 
okoliczności mających wpływ na powstanie, bądź wygaśnięcie obowiązku uiszczania opłaty lub 
zmiany wysokości opłaty. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw, 0  głosów „wstrzymujących” się w obecności 12 radnych na 
sali w trakcie głosowania. 
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Uchwała Nr XXVII/174/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 września 2013 r. o zmianie 
uchwały w sprawie określenia  wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych, na których powstają 
odpady komunalne z terenu Gminy Żerków, terminu i miejsca składania deklaracji, stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu. 
 

4) wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Jarocińskiemu 
w roku 2014, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Przypomniał, że radni 
zaproponowali kwotę 20 tys. złoty jako udział w realizacji zadania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw, 0  głosów „wstrzymujących” się w obecności 12 radnych na 
sali w trakcie głosowania. 
Uchwała Nr XXVII/175/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 września 2013 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Jarocińskiemu w roku 2014, 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

5) sprzedaży  nieruchomości w Żerkowie, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw, 0  głosów „wstrzymujących” się w obecności 12 radnych na 
sali w trakcie głosowania. 
Uchwała Nr XXVII/176/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 września 2013 r. w sprawie 
sprzedaży  nieruchomości w Żerkowie, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

6) rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszonego interesu prawnego poprzez 
podjęcie uchwały Nr XXV/166/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 czerwca 
2013r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Gminnego 
Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Żerkowie, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością:  
9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw, 3  głosy „wstrzymujące” się w obecności 12 radnych na sali 
w trakcie głosowania. 
Uchwała Nr XXVII/177/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 września 2013 r. w sprawie 
rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszonego interesu prawnego poprzez podjęcie uchwały  
Nr XXV/166/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 czerwca 2013r. w sprawie rozpatrzenia skargi 
na działalność Dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Żerkowie, 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 

7) wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania i wdrażania Planu 
gospodarki niskoemisyjnej, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw, 0  głosów „wstrzymujących” się w obecności 12 radnych na 
sali w trakcie głosowania. 
Uchwała Nr XXVII/178/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 września 2013 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej, 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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8) wprowadzenia zmian do budżetu na 2013 rok. 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie 
projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że ogółem zwiększa się budżet na rok 2013 po stronie:  

• dochodów do kwoty 36.281.302,20 zł, z tego: 
- dochody bieżące w kwocie 33.485.967,43 zł 
- dochody majątkowe w kwocie 2.795.334,77 zł 

Podkreśliła, że dochody obejmują:  dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji 
rządowej i innych zleconych odrębnymi ustawami w wysokości 4.935.778,09 zł; na realizację 
zadań w drodze umów lub porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego  
w wysokości 135.000 zł oraz dotacje i środki zewnętrzne w wysokości  2.995.313,77 zł 

• wydatków do kwoty 41.700.497,34 zł z tego: 
- wydatki bieżące w kwocie 31.956.100,98 zł 
- wydatki majątkowe w kwocie 9.744.396,36 zł 

Wydatki obejmują w szczególności: realizację zadań z zakresu administracji rządowej  
i innych zleconych odrębnymi ustawami w wysokości 4.935.778,09 zł; realizację zadań 
realizowanych w drodze umów lub porozumień między jednostkami samorządu 
terytorialnego w wysokości 178.300,00 zł; programy finansowane z udziałem środków 
europejskich 7.180.374,31 zł. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Wojewoda Wielkopolski zgodnie z zapotrzebowaniem 
przekazał środki dotacyjne na oddziały przedszkolne  w wysokości 48.645,00 zł i przedszkola  
w kwocie 25.461,00 zł oraz zwiększył plan: 

• dotacji celowej o kwotę 74.106,00 zł na realizację zadań własnych w miesiącu 
wrześniu i październiku br, 

• dotacji celowej w dziale 852 rozdz. 85212 o kwotę 167.700,00 zł na realizację 
świadczeń rodzinnych, 

• dotacji celowej w dziale 854 rozdz. 852415 § 2040 o kwotę 32.101,00 zł na wyprawki 
szkolne, 

Ogółem zwiększono budżet po stronie dochodów i wydatków o kwotę 273.907,00 zł  
Ponadto dokonano przesunięć w planie wydatków w poszczególnych działach klasyfikacji 
budżetowej: 

• dziale 750 zmniejszono o kwotę 2.000,00 zł wydatki na remonty a zwiększono na 
usługach – sieć internetowa, 

• z działu 801 rozdz. 80101 - przeniesiono wolne środki w wysokości 25.700,- zł do 
działu 801 rozdz. 80148  na wypłatę wynagrodzeń, składek ZUS, fundusz pracy 
(nadgodziny za pracę w okresie letnim) - Stołówka Szkolna w Żerkowie, 

• dziale 801 rozdz. 80103 - zwiększono plan wydatków z racji otrzymanej dotacji 
celowej na dzieci w punktach przedszkolnych i klasach "0" - 48.645,00 zł, 

•  dziale 801 rozdz. 80104 - zwiększono plan wydatków w związku z otrzymaną dotacją 
celową na dzieci przedszkolne - 25.461,00 zł; przeniesiono kwotę 300,00 zł na 
delegacje służbowe krajowe, 

•  dziale 801 rozdz. 80110 - przeniesiono na paragraf usług remontowych kwotę 
6.000,00 zł (wymiana okna, drobne naprawy), 

• dziale 801 rozdz. 80146 - przeniesiono plan wydatków z opłat za studia na opłaty za 
kursy i szkolenia dla nauczycieli 1.200,- zł (750,- zł Szkoła P. w Chrzanie, 450,- zł 
Przedszkole w Żerkowie), 

• dziale 851 - zmniejszono plan na wynagrodzenia dodatkowe o kwotę 296,00 zł 
a zwiększa się plan na usługi związane z ochroną zdrowia, 
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• dziale 852 rozdz. 85202 - dokonano przesunięcia w ramach rozdziału, Dom Pomocy 
Społecznej w Raszewach, 

• dziale 852 rozdz. 85212 - zwiększono plan o kwotę 2.000,- zł przesuwając z rozdziału 
85214 - są to koszty utrzymania lokalu sekcji świadczeń socjalnych, 

• dziale 854 rozdz. 85401 - przeniesiono wolne środki z wynagrodzenia bezosobowego 
w kwocie 600,00 zł na wypłatę dodatku mieszkaniowego i wiejskiego w świetlicy 
szkolnej w Komorzu, 

• dziale 900 - dokonano przesunięcia w ramach działu między rozdziałami kwoty 
50.000,- zł z zadania pod nazwą "Rewitalizacja starych obiektów w Przybysławiu" na 
przygotowanie dokumentacji "Rekultywacja Kwatery Nr II Składowiska Odpadów 
w Brzóstkowie", a kwotę 2.000,00 zł przesunięto z zakupów oczyszczalni ścieków na 
zakup karmy dla kotów, 

• dziale 926 – dokonano przesunięć z zakupów na usługi dot. usług na obiektach 
sportowych na kwotę 5 tys. zł.  

Skarbnik gminy zwróciła się do radnych o przyjęcie zmian, które są niezbędne w celu 
prawidłowego wykonania budżetu. 
Radna Maria Sołtysiak – zakup karmy dla kotów czego dotyczy? 
Skarbnik Gminy – zgodnie z ustawą gmina ma obowiązek dokarmiać bezpańskie koty,  
a środki na ten cel nie były uwzględnione w budżecie. Zdarza się często, że odłowione 
bezpańskie koty  do czasu przekazania ich do schroniska, należy karmić. 
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 12 
głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 12 radnych na 
sali w trakcie głosowania. 
Uchwała Nr XXVII/179/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 września 2013r. w sprawie 
wprowadzenia zmian do budżetu w 2013 rok stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Punkt 8 - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący - zwracając się do Burmistrza poprosił o udzielenie odpowiedzi na złożone 
zapytania radnych. 
Burmistrz odpowiadając radnemu Zdzisławowi Paluszkiewiczowi poinformował, że 
stosunkowo niedawno pożegnano najdłużej funkcjonującego sołtysa jakim był Franciszek 
Boruta. Burmistrz uważał, że wybory nowego sołtysa w Brzóstkowie należy zaplanować na  
miesiąc listopad br. i w tej kwestii zostanie przygotowane zarządzenie. 
Burmistrz zwracając się do radnej Marii Sołtysiak wyjaśnił, że oświetlenie Urbanowa jest  
w trakcie realizacji. Podkreślił, że na dzień dzisiejszy nie jest mu wiadome jaka firma będzie 
wykonywała zadanie, które realizuje energetyka. Gmina wystąpiła o wydzierżawienie  
nowych słupów, których jeszcze nie ma, ale dokumentacja jest w trakcie załatwiania. Uważał, 
że zadanie jesienią b.r. zostanie wykonane. 
Na kolejne pytanie dotyczące interpelacji przewodniczącego i radnego Roberta Rogackiego  
w sprawie zainstalowania ławeczek przy budynku Gimnazjum w Żerkowie z przeznaczeniem 
dla uczniów oczekujących na dowozy. Burmistrz odpowiedział, że wniosek jest zasadny i do 
zrealizowania. Przyznał, że ławeczek przy budynku Gimnazjum jest zbyt mało, są tylko te, 
które zostały wykonane na etapie budowy obiektu. Burmistrz uważał, że w tej sprawie należy 
przeanalizować jakie są dostępne środki w budżecie i przeznaczyć na ten cel. Następnie 
udzielił odpowiedzi na wniosek, zgłoszony przez Przewodniczącego Rady  
w sprawie oświetlenia przejścia z ulicy Ogrodowej do ulicy Cmentarnej, uznając go za 
słuszny w poprawieniu bezpieczeństwa. Podkreślił, że realizacja może nastąpić po spełnieniu 
wszystkich warunków technicznych i uzgodnieniach z energetyką.  
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Punkt 9 - Wolne głosy i wnioski. 
Przewodniczący przechodząc do kolejnego punktu obrad sesji przypomniał, że radni 
otrzymali zaproszenia na uroczyste otwarcie dróg gminnych. 
Burmistrz zabierając głos w tej sprawie wyjaśnił, że są to zaproszenia na uroczyste otwarcie 
dróg gminnych, które odbędzie się w dniu 3 października 2013r o godz. 12.00. Forma 
uroczystej oprawy otwarcia dróg wyszła z inicjatywy rad sołeckich wsi: Żerniki, Miniszew  
i Ludwinowa. Burmistrz wyjaśnił jakich części dróg dotyczyła przebudowa,  jakiego zakresu  
i w jakich miejscowości wykonano prace: Żernikach, Miniszewie i Ludwinowie oraz  
w Żerkowie ulica Morelowa i Wiśniowa. Burmistrz podkreślił, że drogi zrealizowano  
w ramach programu budowy (przebudowy) dróg dojazdowych do gruntów rolnych   
z udziałem środków zewnętrznych.  Uroczyste otwarcie dróg rozpocznie się w Żernikach  
a zakończy w Żerkowie. 
Kolejny temat, jaki poruszył Burmistrz, dotyczył drożności cieków wodnych, rowów, które 
rolnicy nagminnie zaorują. Podał przykład, że na odcinku drogi powiatowej z Żernik do 
Miniszewa rowy zniknęły lub są ich śladowe części…Rowy nie są do tego żeby je zaorywać, 
ale do tego, aby służyły jako odprowadzające czy odparowujące wodę. Mamy mieszkańców, 
którzy nie rozumieją, musiałoby z miesiąc padać to może wzięliby pod uwagę, że rowy są 
potrzebne. Dzięki współpracy z Zarządem Powiatu i Zarządem Dróg Powiatowych  
w Jarocinie przystąpiono do renowacji lub odtworzenia rowów, których nie ma. Jest drożny 
przepust pod drogą, ale nie ma dalej odprowadzenia wody. Dlatego przystąpiono do 
przeglądu map, czy istnieją w danym miejscu rowy. Burmistrz zaapelował do rolników by 
wskazali te miejsca, a osobą zainteresowanym będą przedstawione mapy posiadane przez 
Urząd. Burmistrz zacytował słowa radnego Wincentego Bogaczyka, który kolejny raz by 
powiedział, że  spółki wodne są po to, żeby robotę na rowach wykonywały fachowo, ale za 
odpłatnością. Wiedzą o tym rolnicy z Bieździadowa, Ludwinowa, Chrzana pozostali 
zapominają i przestają płacić, bo dreny działają, ale przez wieloletnie funkcjonowanie 
przestają być drożne, rowy zarastają krzewami oraz drzewami, na które trzeba mieć decyzje  
o wycince. Burmistrz podkreślił, że obowiązkiem właściciela gruntu jest dbałość o rowy  
i odprowadzenie wód z pól, z których ma korzyść, albo czyści sam, albo zleca komuś. 
Burmistrz podsumowując powiedział, że w planach na kolejny rok powinny być założenia 
odtworzenia rowów nie tylko w budżecie gminy Żerków, ale w całym powiecie jarocińskim. 
Burmistrz poinformował, że jest w trakcie budowy droga ulicy Krasickiego oraz ogłoszono 
przetarg na kanalizację  Bieździadowa i II etapu Stęgoszy. 
 
Punkt 10 – Zamknięcie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 
za udział i zakończył o 1600 sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:     PRZEWODNICZYŁ: 
Teresa Szablewska           Przewodniczący Rady Miejskiej  
         Żerkowa 
 
                / - /  Grzegorz Andraszak  
 
 


